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– Tätä seurasi kuuden 
vuoden putki Kokoomuk-
sen Helsingin piirin tiedo-
tus- ja järjestösihteerinä 
– politiikka ja tiedotustyö 
olivat kiehtoneet minua jo 
pitkään. Ja tämän jälkeen 
taas kuuden vuoden putki 
LEL Työeläkekassan (ny-
kyisin Etera) työnantajatiedottajana.

– Eläkevakuutusala alkoi kovasti kiinnostaa ja 
siirryin Työeläkeyhtiö Varmaan yhteyspäällikök-
si. Tämä työ osoittautuikin mielenkiintoiseksi ja 
haastavaksi, 24 vuotta meni yhdessä hujaukses-
sa. Hoidin omaa asiakassalkkua, eli kukin asiak-
kaanani oleva yritys hoidettiin kokonaisvaltaisesti. 
Tehtävässäni piti hallita yrityksen kannalta kaikki 
työeläkevakuuttamiseen liittyvät asiat. Monipuoli-
seen työsarkaani kuuluivat mm. laina-, sijoitus- ja 
kiinteistöasiat, ulkomaantoimintojen hallinnointiin 
liittyvät asiat, yrityksen työhyvinvointiin liittyvät 
asiat ja tietenkin koko henkilöstön eläkeasiat.

Jäi haaveeksi:

– Olin aina haaveillut kansakoulunopettajan am-
matista. Ennen USA:han menoa pyrinkin unelma-
ammattini koulutukseen, mutta haave kariutui kun 
en päässyt sisään kouluun. Onneksi se ei ole jäänyt 
harmittamaan, sillä työ mitä olen tehnyt, on ollut erit-
täin monipuolista ja antoisaa. Olen tavannut paljon 

Tenavien suusta kuultuja viisauksia joka 
aamu Ajatusten aamiaisessa, jonka kokkina 
toimii Aitoon vapaa-ajanasukas Juhani Töytäri. 
Lue lisää ja liity mukaan: www.positiivarit.fi 

Pälkäneen yhteiskoulun entiset oppilaat kertovat omasta elämästään 
ja suhteestaan entiseen kouluunsa. 
Miten koulu vaikutti elämään ja uravalintaan? 
Oliko jokin oppiaine tai opettaja merkitsevä tulevaisuuden kannalta? 
Mikä oli mieleenpainuvinta kouluvuosissa?

Haastateltu on Pälkäneen yhteiskoulun 
ja lukion kilta ry:n jäsen. Jäseneksi voivat 
liittyä koulun entiset ja nykyiset oppilaat 
sekä henkilökunta. Liity Kiltaan internet-
sivulla http://pykkilta.nettisivu.org

Koulun jälkeen:

Yo-merkonomi 1973. Ura enimmältä osaltaan 
työeläkevakuuttamisen piirissä. Työpaikat mm. 
Honeywell, LEL Työeläkekassa, Työeläkeyhtiö 
Varma. Nyt työkyvyttömyyseläkkeellä. Kotipaik-
ka Helsinki, kotoisin Pälkäneen Onkkaalasta.

Ammatinvalinta:

– Ylioppilaaksi tultuani vietin puolitoista vuot-
ta USA:ssa ja olin mm. vanhempieni tuttavapa-
riskunnan kesäravintolassa apuna. Opin kielen 
oikein hyvin, aloin nähdä unenikin englanniksi. 
Puheeni ei kuitenkaan ollut ihan Massachussetin 
ääntämyksen mukaista ja siksi ihmiset kysyivät-
kin usein mistä osavaltiosta olen kotoisin. Ihme-
tys oli suuri kun kerroin, että tulen Suomesta.

– Kielitaidosta tulikin sitten erittäin merkittävä 
asia loppuelämäni kannalta ja hieno pääoma tu-
levaa työelämääni ajatellen. Palattuani Suomeen 
pääsin opiskelemaan Tampereen Kauppaopiston 
markkinointilinjalle ja tein samanaikaisesti töi-
tä pankissa. Valmistuttuani lähdin työn perässä 
Helsinkiin.

– Pääsin kansainväliseen Honeywell -yhtiöön 
ulkomaan kontaktihenkilöksi. Ja varmaankin 
hyvän kielitaitoni ansiosta, joka tietysti silloin 
oli myös vahvimmillaan. Hoidin suhteita ja 
yhteydenpitoa ulkomaisiin päämiehiin, pidin 
työstäni.

Kirsti Keravuori viettää suurimman osan vapaa-ajastaan Pälkäneen Huhtioisissa olevalla vapaa-ajan asunnollaan. 
Mökkeily ja lintujenbongaus ovat rakkaat harrastukset.

Kielitaito  
ohjasi uralle
Kirsti Keravuori (o.s. Vanhanen)
Pälkäneen yhteiskoulussa 1960–1969

erilaisia ihmisiä ja olen nauttinut kaikesta kanssakäy-
misestä asiakkaiden ja liikekumppaneiden kanssa. 

– Itse asiassa opin asiakaspalvelua jo kouluaika-
nani isäni lihakaupassa. Ja kyllähän se kasvatti, kun 
jouduin kouluajan ulkopuolella kauppaan töihin, kun 
muut koulukaverit olivat vapaalla. Olin lauantait ja 
kesälomat tiskin takana hommissa. Isäni opetti minut 
ahkeraksi ja tunnolliseksi työntekijäksi. Siitä olenkin 
saanut myöhemmin kiitosta eri työnantajiltani.

Lempiaineet:

– Kielet ja erityisesti englanti kiehtoivat minua. 
Englanninkielen opettajani Aune Perttunen piti 
jo silloin lujasti kiinni siitä, että kielioppi ei mer-
kinnyt kaikkea vaan hän aktivoi meidät puhumaan 
kieltä. Anja Virta jatkoi tätä samaa ideologiaa. 
Erkki Kahra oli opettajana ja ihmisenä loista-
va, hän osasi käsitellä oppilaitaan erittäin hyvin 
ja pystyi näkemään heissä muunkin puolen kuin 
koulupuolen. Hänen ansiostaan kiinnostuin psy-

kologiasta ja kirkkohistoriasta. 

Koulun merkitys:

– Koulu antoi kokonaisvaltaisen ja hyvän poh-
jan elämälle. Arvostus ja kunnioitus opettajien 
ja oppilaiden välillä oli siihen aikaan tervettä ja 
hyvää sekä molemminpuolista. Pienellä paikka-
kunnalla oli hyvät puolensa, kun kaikki tunsivat 
ja tiesivät toisensa myös koulun ulkopuolella. 
Uskoisin, että edelleen pienen maalaiskoulun 
parhaita arvoja on se, että kaikilla on jalat maas-
sa ja arvostus kohdallaan.

Terttu Tuominen

Istuin vessanpöntöllä kun huomasin että paperi 
oli loppunut. 

Poikani Henri (4v)  katseli telkkaria ja huusin 
häntä tuomaan lisää paperia. Istuin pöntöllä ja 
odotin ja odotin, mutta mitään ei kuulunut. 

Huusin uudelleen ja poika vastasi: "Katson 
tämän ohjelman ensin loppuun!”

-Sirkka-äiti

Asiat tärkeys- 
järjestykseen

Hoplaa! 
Kostian koulun vappu-
markkinoilla on pitkä perinne

Kostian koulun perinteiset vappumarkkinat viet-
ti pari vuotta sitten 20-vuotissyntymäpäiviään. 
Koulun rehtori Veli-Matti Seppälä kertoo, että 
alun perin vappua juhlittiin vain koulun omalla 
porukalla.

– Pikkuhiljaa ulkopuolisiakin juhlijoita alkoi 
tulla mukaan, ja rahan käyttö tuli mukaan. Niinpä 
muutimme liikeideamme kokonaan, sillä onhan 
hauskuutta mukavampi jakaa laajemmalle poru-
kalle.

Tänä vuonna tekemistä on entistä enemmän, jo-
ten puuhaa löytyy varmasti joka makuun. On pal-
lonheittoa, kirjan- ja lelunmyyntiä, temppurataa, 
ongintaa ja tietenkin arvontaa.

Kostian koululla vallitsi selvä konsensus siitä, 
mitä vapunviettoon kuuluu.

– Herkuttelua, simaa, karkkia ja pullaa. Ja kave-
reitten kanssa oloa tietty. 

Peppi Pitkätossua mikään ei pelottanut temppuradalla.

Viidesluokkalaiset 
Eino ja Antti eivät 
tarvinneet ajokortteja 
osallistuakseen Kostian 
koulun rallikisaan.

Puistolan ryhmis-
läiset kokeilivat 
hevosesterataa.

Nykymenolla seuraavista kunnallisvaaleista tulee 
mielenkiintoiset. On suuri "vaara" että mepä kerää 
paikallisten persujen äänet ja siksi he tekisivätkin 
viisaasti, jos hankkisivat listoilleen Soinin tapaan 
muitakin kuin änkyröitä, myös tohtoreita ja muuta 
viksumpaa väkeä!

Wrzatiooppi

Seuraavat  
kunnanvaalit


